
RADA GMINY PORAJ 

OR.0002.19.2012 
 

 

 

 

 

 

P R O T O K Ó Ł  Nr XIX/2012 
 

z sesji Rady Gminy  Poraj  

w dniu 24 lutego 2012 roku  

sala sesyjna nr 220 w budynku 

Urzędu Gminy w Poraju, ul. Jasna 21 
 

 
Sesję Rady Gminy Poraj otworzyła i prowadziła p. Katarzyna 

KAŹMIERCZAK - Przewodnicząca Rady. 
 

 

Porządek  obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołów z sesji Rady Gminy Poraj: 
 Nr XVII/2011, która miała miejsce w dniu 29 grudnia 2011 roku, 
 Nr XVIII/2012 z 18 stycznia 2012 roku. 
4. Informacja międzysesyjna Przewodniczącej Rady. 
5. Sprawozdanie z pracy Wójta od ostatniej sesji. 
6. Przyjęcie sprawozdań Komisji Rady z działalności za 2011 rok – wystąpienia 

Przewodniczących Komisji: 

 Rewizyjnej - p. Andrzeja Ludwikowskiego, 

 do spraw budżetu oraz gospodarki komunalnej i inwestycji – p. Zdzisławy 
Polak, 

 do spraw oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych – p. Barbary 
Trząskowskiej-Szcześniak. 

7. Sprawozdanie z wykonania inwestycji i remontów za 2011 rok. 
8. Sprawozdanie z realizacji Uchwał podjętych przez Radę Gminy Poraj w roku 

2011. 
9. Zapytania i wnioski – odpowiedzi.  
10. Projekty uchwał w sprawie: 

      10.1.   wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Poraj, 
10.2.    wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Poraj, 
10.3. przyjęcia „Programu Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy Poraj”, 
10.4. zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska       

i Gospodarki Wodnej w Katowicach na realizacje Programu Ograniczenia 
Niskiej Emisji dla Gminy Poraj, 

10.5. utworzenia Spółki komunalnej działającej pod firmą „ECO-PORAJ” spółka 
z ograniczoną odpowiedzialnością, 

10.6. wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie nieruchomości Gminy Poraj,    
10.7. zmian w Uchwale Nr 121(XX)2008 Rady Gminy Poraj z dnia 3 września 

2008 roku w sprawie przystąpienia Gminy Poraj do realizacji projektu        
w ramach Poddziałania 7.1.1 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 
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10.8. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

10.9. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

10.10. zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2012, 

10.11. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 

 

11. Sprawy organizacyjne. 
 

12. Zamknięcie sesji. 
 
 
 

 

P r z e b i e g    o b r a d: 
 

 

Ad. 1  porządku obrad: 
Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
 

Przewodnicząca Rady p. K. Kaźmierczak: 

1) o godzinie 1100 otworzyła XIX sesję Rady Gminy Poraj, 

2) powitała Gości - zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do 

niniejszego protokółu, 

3) na podstawie listy Radnych - zał. nr 2 - stwierdziła quorum Rady 

Gminy pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji i uchwał. 

Spóźnił się radny p. Zbigniew Rajczyk. 
 

 

Ad. 2  porządku obrad:  
Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 

Nawiązując do porządku obrad (zał. nr 3) przekazanego w ustawowym 

terminie wszystkim Radnym oraz Sołtysom, Przewodnicząca p. K. 

Kaźmierczak poinformowała o autopoprawce Wójta Gminy i udzieliła głosu: 
 

 p. Jadwidze Zasik - Skarbnikowi Gminy, która poinformowała, że 

otrzymała nowe wytyczne z Regionalnej Izby Obrachunkowej 

wynikiem których przygotowane zostały dodatkowo dwa projekty 

uchwał na temat zmian wieloletniej prognozy finansowej - omówione 

na Komisji ds. oświaty. 
Radni zaakceptowali korektę w drodze głosowania - „jednogłośnie”; 
 

 p. Zdzisławie Polak  - wnioskowała o wykreślenie z sesji podpunktów 

10.1., 10.2. i 10.5. w pkt 10-ym motywując wniosek absencją Wójta 

oraz merytorycznych pracowników na posiedzeniu Komisji ds. budżetu 

uniemożliwiającą dokładne przeanalizowanie tematów; 
 

 p. Barbarze Trząskowskiej-Szcześniak – wystąpiła przeciwko 

wnioskowi p. Radnej z uwagi na wyczerpujące i kompetentne 

wyjaśnienia wskazanych dokumentów na Komisji oświatowej, której 

większość Radnych jest członkami Komisji budżetowej. 
Wniosek radnej p. Z. Polak został odrzucony w wyniku głosowania: „za” - 1 głos, 
„przeciw” – 13 głosów. 
 

Rada Gminy Poraj w obecności 14 Radnych uchwaliła porządek XIX sesji              

ze zmianami jak zapisano na wstępie niniejszego Protokółu. 

Wynik głosowania: „za” - 13 głosów, „wstrzymało się” – 1 głos. 
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Ad. 3 porządku obrad: 
Przyjęcie protokołów z sesji Rady. 
 

Na wniosek Przewodniczącej p. K. Kaźmierczak Radni „jednogłośnie” 

uchwalili treść Protokółu: 

 Nr XVII/2011, która miała miejsce w dniu 29 grudnia 2011 roku, 

 Nr XVIII/2012 z 18 stycznia 2012 roku. 
 

 

Ad. 4 porządku obrad: 
Informacja międzysesyjna Przewodniczącej Rady. 
 

Pani K. Kaźmierczak przeczytała dokument zatytułowany „Informacja            

z działalności międzysesyjnej Przewodniczącej Rady Gminy Poraj za okres od 

29 grudnia 2011 roku do 24 lutego 2012 roku” – zał. nr 4 do niniejszego 

protokółu. 

Radna p. B. Trząskowska-Szcześniak poprosiła Przewodniczącą Rady               

o bliższe informacje na temat spotkań organizacyjnych III Festiwalu 

Piosenek  Janusza Gniatkowskiego. Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak 

poinformowała, że odniesie się do tematu w 9 punkcie porządku sesji 

(zapytania i wnioski). 
 

 

Ad. 5 porządku obrad: 
Sprawozdanie z pracy Wójta. 
 

Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak udzieliła głosu Wójtowi p. Ł. 

Stacherze, który odczytał informacje o swojej pracy i poszczególnych 

Referatów Urzędu Gminy od ostatniej sesji (zał. od nr 5 do nr 8) i odniósł się 

do kilku planowanych inwestycji: 

 w sierpniu rozpocznie się modernizacja przejazdu PKP w Poraju za 

około milion złotych. Remont obejmuje między innymi zmniejszenie 

torowiska, przebudowę rogatki i nowe oświetlenie; 

 w grudniu zostaną rozpoczęte prace modernizacyjne wokół dworca 

kolejowego. Planowana jest przebudowa peronów w Masłońskim            

i w Poraju - kwota rzędu 3 mln zł, 

 największą 30 milionową inwestycją jest przebudowa drogi 

wojewódzkiej nr 791. W Poraju planowana jest przebudowa ronda           

w I etapie, II etap w stronę Osin - 15 mln zł; 

 trwa przygotowanie do podpisania umowy o dofinansowanie projektu 

„Kompleksowa termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej          

w Choroniu wraz z zastosowaniem odnawialnych źródeł energii”; 

 w tym roku będzie kontynuowana termomodernizacja budynku 

Gminnego Ośrodka Kultury w Poraju i nastąpi likwidacja ogrodzenia 

nieruchomości; 

 staramy się o pozyskanie z PROW (Odnowa i Rozwój Wsi Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich) środków do budżetu na modernizację 

kina „Bajka” oraz OSP w Poraju; 

 trwają prace związane z przygotowaniem dwóch inwestycji 

termomodernizacja Gminnego Ośrodka Zdrowia i Szkoły Podstawowej 

w Poraju; 

 ocenę formalną przeszedł bardzo dobrze przygotowany wniosek na 

zagospodarowanie terenów wokół Szkoły i Orlika w Poraju; 
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 budowa oczyszczalni ścieków i kanalizacji sanitarnej dla miejscowości 

Masłońskie i Żarki Letnisko będzie współfinansowana z Gminą               

i Miastem Koziegłowy na podstawie podpisanego w tym miesiącu  

dokumentu przez Burmistrza p. Jacka Ślęczkę. Koszty inwestycji 

przedstawiają się następująco: 

1) Gmina i Miasto Koziegłowy pokrywają w 100% koszty 

przeprojektowania oczyszczalni ścieków tj. około 100 tyś zł brutto, 

jak również przeprojektowania odcinka kanalizacji od granicy 

Gminy do oczyszczalni oraz przepompowni ścieków, 

2)  budowa oczyszczalni ścieków wraz z infrastrukturą 

współfinansowana będzie według proporcji: Gmina Poraj 65%           

a Gmina i Miasto Koziegłowy 35% budowy; 

3) budowa odcinka kanalizacji od przepompowni do oczyszczalni 

ścieków współfinansowana będzie po 50% przez każdą ze stron, 

4) budowę przepompowni ścieków w 35% pokryje nasza Gmina             

a w 65% koszt budowy sfinansuje Gmina i Miasto Koziegłowy. 

W tym miejscu Wójt p. Ł. Stachera złożył serdeczne podziękowanie 

Burmistrzowi p. Jackowi Ślęczce za owocną współpracę; 

 w sprawie partycypacji w kosztach inwestycji prowadzone są również 

rozmowy z Gminą i Miastem Żarki; 

 trwa przygotowanie dokumentacji technicznej budowy przedszkola       

w Żarkach Letnisku; 

 czekamy na otwarcie Programu, co umożliwi złożenie wniosku na 

realizację II etapu kanalizacji w sołectwie Jastrząb. 

Rekapitulując Wójt podkreślił ograniczenia czasowe w możliwości 

pozyskiwania środków zewnętrznych na inwestycje, ponieważ w poprzednich 

latach były ogromne możliwości w ich pozyskiwaniu a teraz środków 

finansowych jest, co raz mniej i coraz trudniej je pozyskać. 
 

Na salę obrad przybył radny p. Zbigniew Rajczyk. 
 

 

 Kończąc swoje wystąpienie Wójt Gminy: 

 poinformował o nowej dyrektor GOK-u zatrudnionej od 15 lutego, 

która poszerzyła gamę imprez kulturalnych i przedsięwzięć 

skierowanych do dzieci, młodzieży i osób starszych z terenu Gminy; 

 poprosił mieszkańców Gminy o cierpliwość przepraszając za 

utrudnienia, jakie wystąpią w związku z realizacją zaplanowanych 

inwestycji; 

 apelował do Radnych i mieszkańców o wspólną współpracę z Wójtem 

Gminy; 

 pogratulował zwyciężczyni ogólnopolskiego konkursu kulinarnego         

p. Jolancie Zalega za najlepszą potrawę z łososia - na łamach 

dwutygodnika „Przyjaciółka”. Poinformował, że w nagrodę, wraz            

z zaproszonymi przez siebie gośćmi a między innymi p. Sekretarz,       

p. Radna wzięła udział w warsztatach kulinarnych pod okiem 

prawdziwych mistrzów patelni.  
 

 

Ad. 6  porządku obrad: 
Przyjecie sprawozdań Komisji Rady. 
 

Przewodnicząca Rady udzieliła w kolejności głosu:  

 

 



 5 

 

1) Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej p. Andrzejowi 

Ludwikowskiemu - odczytał załącznik nr 9 do niniejszego protokółu.  

Na zakończenie swojego wystąpienia stwierdził, że Wójt jest dobrym 

gospodarzem i pozyskuje dodatkowe środki finansowe do budżetu.                    

W szczególności podziękował za drogę wojewódzką i remont PKP w Poraju; 
 

2) p. Zdzisławie Polak - Przewodniczącej Komisji do spraw budżetu oraz 

gospodarki komunalnej i inwestycji – odczytała załącznik nr 10 do 

protokółu. 

W dyskusji nad „Sprawozdaniem” udział wzięli Radni: 

 p. Przemysław Bąk – zgłosił wniosek formalny o wykreślenie ze 

„Sprawozdania” zdania na temat utrzymania Urzędu i administracji, 

ponieważ temat nie był omawiany na posiedzeniu Komisji ds. budżetu, 

 p. Z. Polak – zwróciła Radnym uwagę na wynik głosowania 

odczytanego dokumentu na posiedzeniu Komisji. Podkreśliła końcowe 

wystąpienie przedmówcy p. A. Ludwikowskiego, które wygłosił bez 

porozumienia i uzgodnienia z Członkami Komisji Rewizyjnej; 

 p. B. Trząskowska-Szcześniak – poparła radnego p. P. Bąka; 

 p. Krzysztof Klimek zwrócił uwagę na różną procentową wysokość 

danych ujętych w dzisiejszym „Sprawozdaniu” od przedstawionych na 

Komisji; 

 p. Jolanta Kozak zgłosiła wniosek o przeniesienie dokumentu na 

posiedzenie Komisji budżetu w celu ponownego omówienia. 
Wynik głosowania: „za” - 9 głosów, „przecie” – 1 głos, wstrzymało się” – 1 głos; 
 

3) Przewodniczącej Komisji do spraw oświaty, kultury, zdrowia i spraw 

społecznych – p. Barbarze Trząskowskiej-Szcześniak - zapoznała 

uczestników sesji ze „Sprawozdaniem” jak w załączniku nr 11 do 

niniejszego protokołu. 
 

 

Ad. 7  porządku obrad: 
Sprawozdanie z wykonania inwestycji i remontów za 2011 rok. 
 

 Materiał pisemny zatytułowany „Sprawozdanie z wykonania 

inwestycji i remontów w roku 2011” stanowi załącznik nr 12 do protokółu          

z sesji. 

Radna p. Z. Polak ponownie zaapelowała o rozbicie poniesionych kosztów na 

budowę placów zabaw w Poraju od Żarek Letniska i przypomniała                     

o doświetleniu ul. Księżycowej. 

Wójt stwierdził, że udzieli informacji p. Radnej w pkt. 9 dzisiejszej sesji. 
 

 

Ad. 8 porządku obrad: 
Sprawozdanie z realizacji Uchwał Rady. 
 

Radni nie wnieśli uwag do „Informacji na temat realizacji Uchwał 

Rady Gminy Poraj za rok 2011” – zał. nr 13. 
 

 

Ad. 9 porządku obrad: 
Zapytania i wnioski. 
 

Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak udzielała głosu Radnym i kolejno 

pozostałym uczestnikom sesji, zobowiązując Wójta Gminy do udzielenia 

odpowiedzi po wyczerpaniu listy zapytań: 
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1) p. B. Trząskowska-Szcześniak uznając za profesjonalnie prowadzoną      

w tym roku akcję odśnieżania poddała pod rozwagę p. Wójta zasadność 

odśnieżania chodników w miejscach niezamieszkałych - przykład na ul. 

Słonecznej w Żarkach Letnisku, 

2) p. P. Bąk odnosząc się do artykułu w gazecie i wniosku Komisji 

Rewizyjnej podnoszących kwestie utrzymania Szkoły Podstawowej           

w Kuźnicy Starej wyraził słowa rozgoryczenia w imieniu własnym   

i mieszkańców bardzo poruszonych tak tendencyjnym i jednostronnym 

podejściem do kosztów utrzymania tej palcówki przez Komisję 

Rewizyjną. Poprosił o wyjaśnienie kilku kwestii: czy Komisja zbadała 

przesłanki ekonomiczne, wychowawcze, demograficzne. Zarzucił, iż          

w badaniach Komisja zagubiła potrzeby dziecka. Zwrócił również 

uwagę na orzecznictwo Sądów w sprawie przesłanek oraz przyczyn 

likwidacji szkół i oświadczył, że Komisja wnioskiem lekceważy 

społeczeństwo Kuźnicy; 

3) p. A. Ludwikowski stwierdził, że Komisja Rewizyjna analizowała 

globalnie koszty utrzymania poszczególnych szkół w Gminie w oparciu 

o wysokość subwencji oświatowej w kontekście dotacji ze strony 

Gminy, z czego wyliczono, iż koszty trwałe są nieadekwatne do liczby 

uczniów, a jeden uczeń przeliczając subwencję na ucznia kosztuje 7, 5 

tyś zł w skali roku. Przewodniczący Komisji stwierdził jednoznacznie, 

że jedynie Szkoła Podstawowa w Poraju utrzymuje się wyłącznie          

z subwencji oświatowej i że we wniosku nie było słowa na temat 

likwidacji Szkoły w Kuźnicy Starej. 

Przewodnicząca Rady przerwała wypowiedź przedmówcy odbierając mu 

głos. Uznała sprawę oświaty w Gminie za bardzo istotną z koniecznością 

szczegółowego jej omówienia na wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji 

Rady, zaproponowała termin marcowej narady i oddała głos kolejnym 

wnioskodawcom; 
 

4)  Z. Polak: 

 pytała, dlaczego nadal ukazują się płatne ogłoszenia w prasie 

promujące tylko niektóre jednostki, 

 wskazała na podwójny koszt Kuriera Porajskiego wydawanego 

teraz, co miesiąc z zapytaniem o osobę decydenta, 

 zarzuciła Wójtowi brak konsultacji z Radnymi osoby nowego 

dyrektora GOK-u z zapytaniem czy Gminę stać na 

utrzymywanie dwóch dyrektorów, wskazując również na 

ograniczenie imprez w Żarkach Letnisku, 

 zwróciła uwagę na utrudnienia przejazdu samochodami po 

zalanej drodze w ul. Słonecznej przy „Rogaliku”, 

 podważyła decyzję Wójta, co do sprzedaży działki w Choroniu 

bez zgody Rady Gminy; 

5) p. Krzysztof Szustak mając na uwadze obecne już podtopienia 

determinował Wójta Gminy o odwodnienie terenów w Gminie; 

6) p. Anna Zagroba skierowała prośbę do przedstawiciela Izby Rolniczej      

o zainteresowanie się agroturystyką; 

7) p. K. Klimek poinformował, że imprezy kulturalne w Żarkach Letnisku 

nie zostały zmniejszone, lecz zamienione dla młodzieży, co potwierdziła 

Przewodnicząca Komisji oświatowej informując, że na jej posiedzeniu 

omawiano kalendarz tegorocznych imprez zaproponowanych przez 

nowego Dyrektora GOK-u; 
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8) Sołtys p. Mizera podziękował Wójtowi Gminy i pracownikom za 

realizację inwestycji w sołectwie jak również prasie za informacje          

w tych tematach; 

9)  mieszkaniec Żarek Letniska p. Nieszporski postulował o szerszą 

promocję Gminy Poraj i informację na temat segregacji śmieci typu pet 

do worków z określonym napisem. 
 

W dalszej części obrad Wójt Gminy odpowiedział: 

 trwają przygotowania do opracowania projektu oświetlenia ul. 

Księżycowej w Żarkach Letnisku, 

 temat odwodnienia będzie pilotowany, bo są zabezpieczone w budżecie 

Gminy środki na ten cel, 

 kultura w Gminie będzie się rozwijać i nie można przełożyć oświaty           

czy sportu na inwestycje gminne, 

 pod patronatem GOK-u prowadzone będą filie w Choroniu, Jastrzębiu, 

Masłońskim i w starym budynku straży w Żarkach Letnisku - budynki 

stanowiące mienie komunalne Gminy,  

 na obecną sytuację w Gminie złożyły się kilkunastoletnie zaniedbania 

tak w mieniu komunalnym jak i inwestycjach, co stara się zmienić, 

 Kurier Porajski służy lepszej komunikacji Urzędu Gminy                       

z mieszkańcami, 

 należy pracować nad wizerunkiem Gminy i bardzo ważny jest temat 

promocji, 

 wykonywana jest pełna inwentaryzacja całej Gminy, 

 w temacie „Czarki” i basenu jest robione bardzo dużo i planowane są 

dalsze działania z Kierownikiem Zarządzania Kryzysowego                    

p. Sieradzkim lecz okres zimowy na to nie pozwala, 

 będzie zrobione ogrodzenie basenu, 

 15 tyś zł kosztuje plac zabaw w Żarkach Letnisku, dokończony będzie 

w tym roku. Pozostała część środków kosztowała organizacja placu 

zabaw w Poraju; 

 płatne ogłoszenia – wysłane były zapytanie ofertowe do różnych trzech 

gazet i wybrano została najkorzystniejsza oferta; 

 działka w Choroniu była przeznaczona do sprzedaży decyzją 

poprzedniej kadencji Rady. Sprzedaż została sfinalizowana 

Zarządzeniem Wójta dnia 7 grudnia ubiegłego roku po kilku dniach 

pełnienia funkcji; 

 nie będzie likwidacji Szkoły w Kuźnicy Starej, ponieważ pod względem 

edukacyjnym świetnie sobie radzi. 
 

Pani K. Kaźmierczak odpowiadając na pytanie radnej p. B. 

Trząskowskiej-Szcześniak poinformowała, że Festiwal Janusza 

Gniatkowskiego odbędzie się 9 i 10 czerwca. Trwają przygotowania do 

złożenia wniosków do Ministerstwa Kultury i Urzędu Marszałkowskiego. 

Prowadzona jest rekrutacja uczestników, pozyskiwania sponsorów                    

i kompletowane Jury – między innymi potwierdziła swoje uczestnictwo           

p. Maria Szabłowska. 
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Ad. 10 porządku obrad: 
Projekty uchwał. 
 

Wiceprzewodniczący Rady p. K. Klimek czytał kolejno projekty uchwał 

przygotowane do dzisiejszej sesji – akta Rady OR.0006. 

 
 

10.1.    

Radna p. Z. Polak zakwestionowała ponownie projekty uchwał               

w sprawie nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Poraj - Wójt wyjaśnił, że 

operat szacunkowy opiewa na kwotę 36 tyś zł w stosunku do działki 

umożliwiającej Gminie zachowanie strefy ochronnej. Na części działki 

wybudowany zostanie kolektor odprowadzający oczyszczone ścieki                   

z oczyszczalni.  

W sprawie kolejnego projektu uchwały stwierdził, że: 

 nieruchomości stanowią drogę wewnętrzną, 

 po ich przekazaniu zostaną wykorzystane na drogę do obsługi nowo 

wybudowanej oczyszczalni ścieków, 

 właściciele nieruchomości będą płacili jak wszyscy mieszkańcy 

Jastrzębia po 2 tyś zł wkładu własnego na realizacje inwestycji. 
Radni Gminy Poraj głosując „jednogłośnie” podjęli Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Poraj, jak w załączniku nr 14 do niniejszego protokółu: 
 

U c h w a ł a Nr 123(XIX)2012 
 

 

10.2.     

Za nieodpłatnym przejęciem nieruchomości optowały radne p. Z. Polak 

i p. B. Trząskowska-Szcześniak, lecz Sekretarz Gminy p. Maria Magdalena 

Gurbała przypomniała okoliczności, kiedy na wniosek Wydziału Nadzoru 

Prawnego Wojewody Rada Gminy musiała dokonać korekty w podjętych tego 

typu Uchwałach ze względu na naruszenie prawa. 

Radni głosując odrzucili wniosek p. radnej Polak o dokonaniu zapisu na 

temat bezpłatnego przejęcia nieruchomości przy 5 głosach „za”, 7 

„przeciwnych” i 3 „wstrzymujących się”. 

Uchwałę - zał. nr 15 - w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy 

Poraj uchwalono stosunkiem głosów: „za” - 11 głosów, „przeciwne” - 1 głos, „wstrzymało 

się” - 3 głosy: 

U c h w a ł a Nr 124(XIX)2012 
 

 

10.3.  

15 Radnych obecnych na sesji „jednogłośnie” zatwierdziło Uchwalę dotyczącą 

przyjęcia „Programu Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy Poraj” - załącznik nr 16 do 

protokółu z sesji: 

U c h w a ł a Nr 125(XIX)2012 
 

 

10.4. 

Wiceprzewodniczący Rady zapoznał uczestników sesji z projektem 

uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w WFOŚ w Katowicach na 

realizację PONE – uwag nie wniesiono. 
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Rada Gminy Poraj w obecności 15 Radnych „jednogłośnie” zatwierdziła treść Uchwały          
w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska                      
i Gospodarki Wodnej w Katowicach na realizację Programu Ograniczenia Niskiej Emisji dla 

Gminy Poraj - załącznik nr 17 do protokółu z sesji: 
 

U c h w a ł a Nr 126(XIX)2012 
 

 

 

 

 

 

10.5.  
Radni w dyskusji nad kolejnym projektem uchwały poruszyli: 

zasadność powołania spółki, podwyższenie cen wody i ścieków, wartość            

i wkład kapitału oraz zaproponowali zmianę proponowanej nazwy spółki. 
Wójt p. Ł. Stachera wyjaśniał: 

 Uchwała umożliwi rozpoczęcie prac związanych z utworzeniem spółki, 

 Spółka Gminy i Gmina będzie miała 100% udziałów spółki, 

 do spółki przejdą pracownicy z Urzędu Gminy, będą również 

pracownicy z Powiatowego Urzędu Pracy, 

 Gmina nie może zarabiać i regulować cen wody i kanalizacji,  a spółka 

tak, 

 są straty na wodzie i ściekach ze względu na awaryjność starej sieci 

wodociągowej, 

 bezwzględnie konieczna jest modernizacja rurociągów i przepustów, 

 od lat nie były wymieniane wodomierze a jest taki prawny obowiązek - 

należy wymienić ich aż 5 tysięcy, 

 brak jest nowych wodociągów, 

 Rada Gminy będzie miała wpływ na wysokość cen. 

Na wniosek radnych p. Tomasza Brymory i p. B. Trząskowskiej-Szcześniak 

Rada w głosowaniu: 14 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym się” 

zadecydowała, że powołana Spółka będzie nosić nazwę „PORECO”. 

Załącznik nr 18 tj. Uchwała w sprawie utworzenia Spółki komunalnej działającej pod 

firmą „PORECO” spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, została zatwierdzona 

poprzez głosowanie: „za” – 14 głosów, „wstrzymało się” – 1 głos: 
 

U c h w a ł a Nr 127(XIX)2012 

 

 10.6. 
Radna p. Z. Polak zapytała Kierownika Referatu Gospodarki 

Komunalnej i inwestycji o termin odbioru budynku wielofunkcyjnego              

w Masłońskim – poinformował, że dwa tygodnie wcześniej od udzielonej 

informacji na ostatniej Komisji. 
Rada Gminy Poraj 14 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę         
w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie nieruchomości Gminy Poraj.  

Uchwała to załącznik nr 19 do niniejszego protokółu: 
 

U c h w a ł a Nr 128(XIX)2012 
 

10.7. 

15 Radnych „jednogłośnie” zatwierdziło treść Uchwały w sprawie zmian        
w Uchwale Nr 121(XX)2008 Rady Gminy Poraj z dnia 3 września 2008 roku w sprawie 
przystąpienia Gminy Poraj do realizacji projektu w ramach Poddziałania 7.1.1 Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki – zał. nr 20: 
 

U c h w a ł a Nr 129(XIX)2012 
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10.8. 
Skarbnik Gminy p. J. Zasik przypomniała, że zmiany WPF 

zasugerowała w tej wersji Regionalna Izba Obrachunkowa i poprosiła o ich 

przyjecie. 

Uchwałę - zał. nr 21 - w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 15 Radnych 

zatwierdziło głosując: „za” - 14 głosów, „wstrzymało się” – 1 głos: 
 

U c h w a ł a Nr 130(XIX)2012 

 

10.9. 
Rada Gminy Poraj w obecności 15 Radnych uchwaliła treść kolejnej 

uchwały - zał. nr 22 - w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Wynik głosowania: „za” – 14 głosów, „wstrzymało się” - 1 głos: 

 

U c h w a ł a Nr 131(XIX)2012 

 

10.10. 
Radni nie wnieśli uwag do zaproponowanych zmian w budżecie                 

i głosując: „za” - 14 głosów, „wstrzymało się” - 1 głos uchwalili zmiany w budżecie Gminy 

Poraj na rok 2012 w brzmieniu załącznika nr 23 do niniejszego protokółu: 
 

U c h w a ł a Nr 132(XIX)2012 

 

10.11. 
15 Radnych w głosowaniu „za” – 14 głosów, „wstrzymujące się” – 1 głos 

zatwierdziło treść Uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej – zał. 

nr 24: 

U c h w a ł a Nr 133(XIX)2012 
 

 
 

Ad. 11 porządku obrad: 
Sprawy organizacyjne. 
 

Nawiązując do pisma Wojewody z dnia wczorajszego Przewodnicząca       

p. K. Kaźmierczak przypomniała Radnym o obowiązku złożenia oświadczenia                    

o stanie majątkowym w nieprzekraczalnym terminie do dnia 30 kwietnia br.. 

Ustalono, że Radni otrzymają jego kserokopię w dokumentach na kolejne 

posiedzenia Komisji Rady. 

 
 

Ad. 12 porządku obrad: 
Zamknięcie sesji. 
 

Wobec zrealizowanego porządku obrad, Przewodnicząca p. K. 

Kaźmierczak o godzinie 1450 zamknęła XIX  sesję Rady Gminy Poraj. 
 

Protokolant 
 
 
 

          Przewodnicząca 
                 Rady   Gminy   Poraj 
 

 

              Katarzyna KAŹMIERCZAK 


